Apple Inc. will have the final say over which third-party iPhone and iPod touch applications are deemed suitable for release, according to a new report, which also confirms several other suspicions previously waged regarding the firm's upcoming software developers kit (SDK) and its associated policies.


Citing people familiar with the Cupertino-based company's plans, iLounge reports that the iPhone maker will "require that all mobile applications be distributed through its iTunes Store, making the Store a necessary hub for those interested in browsing or purchasing iPhone and iPod touch software."

The report further states that Apple will serve as the "gatekeeper" for all third-party applications written using the SDK, "deciding which are and are not worthy of release, and publishing only approved applications to the iTunes Store." It's unclear, however, whether the company will mandate that successive revisions to already approved applications also be validated ahead of release.

One source speaking to the publication said the process is likely to stifle the flow of innovation, as the company's current third-party approval process often results in lengthy and needless delays.


Developers will also be restricted from interacting with the iPhone or iPod touch Dock Connector, dashing hopes that the SDK could pave the way for new breed of useful accessories, such physical keyboard. However, access to the phone, Wi-Fi, and camera functions will reportedly be allowed.


Confirming a several other reports, iLounge added that the version of the SDK to be released at next Thursday's iPhone Software Roadmap media event will consist only of a limited beta, and that Apple will also announce improved iPhone support of the Microsoft Exchange and Lotus Notes enterprise email platforms in a bid to convince corporate users to adopt the the touch-screen handset despite its untraditional on-screen keyboard and other limitations.

По последним данным, Apple собирается сделать окончательное заявление о том, какие именно приложения сторонних разработчиков для iPhone и iPod touch будут работать с новым релизом SDK. Этот отчет также подтвердил некоторые ранее высказывавшиеся подозрения, касающиеся грядущего релиза SDK и связанных с ним политик.
Цитируя источник, близкий к планам компании из Купертино, iLounge сообщает, что Apple «потребует, чтобы все мобильные приложения распространялись через iTunes Store, сделав iTunes необходимым звеном для всех, кто заинтересован в предоставлении или приобретении ПО для iPhone и iPod».
Источник далее утверждает, что Apple будет служить «привратником» для всех сторонних приложений, написанных с использованием SDK, «решая, какие из них стоят или не стоят выпуска и публикуя только проверенные приложения в iTunes Store.» Непонятно, правда, будет ли компания заново проверять новые версии уже одобренных приложений.
Другой источник выразил мнение, что такой подход еще более замедлит поток инноваций, как сейчас его замедляет существующая процедура, результатом которой часто становятся длительные и бессмысленные задержки.

Разработчикам также будет запрещено взаимодействие с главным портом iPhone и iPod, что убивает надежды на то, что новый SDK проложит дорогу новому поколению полезных аксессуаров, например внешней клавиатуре. Тем не менее, доступ к телефону, Wi-Fi и камере, по нашим данным, будет разрешен.
Подтверждая некоторые другие отчеты, iLounge добавляет, что SDK, который планируется к релизу в будущий вторник на мероприятии для прессы iPhone Software Roadmap будет лишь ранней бета-версией. Также iLounge подтверждает слухи о том, что на мероприятии Apple анонсирует расширенную поддержку iPhone для почтовых платформ Microsoft Exchange и Lotus Notes, чтобы убедить корпоративных клиентов шире использовать iPhone, несмотря на его экранную клавиатуру и другие ограничения.
